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      I n f o r m a č n í    č t v r t l e t n í k    m ě s t s k é h o    ú ř a d u 
_________________________________________________________________________________________________________________
Vážení spoluobčané,  

také  letošní  podzim 
bude  v Raspenavě  ve znamení 
zvýšeného  stavebního  ruchu 
i přesto,  že na začátku měsíce 
září  byla  dokončena  obnova 
komunikace  včetně  chodníků 
v ul. Frýdlantské (od křižovatky 
ul.  Fučíkova a ul.  Frýdlantské 
po  odbočku  do  ul.  V Údolí), 
neboť  v  rámci  I.  etapy obnovy 
komunikace ve správě KSS LK, 
nejsou ještě ukončeny práce na 
silnici  ul.  Fučíkova  (od 
benzinové pumpy po železniční 
přejezd)  a  v ul.  Hejnické 
(u prodejny  stavebnin).  Dle 
postupů práce na stavbě se dá 
předpokládat,  že  práce  na 
stavbě  budou  dokončeny 
v termínu  do  konce  měsíce 
října.  Komunikace  v ul. 
Fučíkova  je  připravena 
k položení  asfaltových  vrstev, 
pracuje se na obnově chodníků a připravuje se úprava terénu pro osazení gabionové zdi, která bude 
podepírat  chodník  nad loukou (pod bytovým domem č.  p.  233 po RD č. p. 219).  V ul.  Hejnické se 
dokončuje oprava opěrné zdi a zbývá dokončit pokládku asfaltové vrstvy. Navíc byla zahájena výstavba 
dešťové kanalizace v ul. Fučíkova (v úseku od prodejny pana Šubrta k poště). Ve stejném termínu by 
měla být dokončena obnova propustku u odbočky do ul. Lužecká (u Freiberků).

Od listopadu by pak měla být hlavní komunikace průjezdná bez omezení až do března příštího 
roku. Od března, kdy by měly být zahájeny práce na části ul. Fučíkova (od Šubrtů po Poštu – pouze  
obnova  komunikace,  dále  pak  od  lékárny  po  křižovatku  ul.  Fučíkova  a  ul.  Frýdlantská)  a 
ul. Frýdlantská (od odbočky do ul.  V Údolí  po hranici  měst  Raspenavy a Frýdlantu),  se stane opět 
Raspenava neprůjezdnou. Průjezd bude umožněn jen našim občanům ul. Luhovou.

Do  konce  roku  musíme  stihnout  ještě  obnovu  komunikace  spojující  ul.  U  Stadionu 
s komunikací na Ludvíkov a obnovu břehové zdi v ul. Luhová (před Koudelkovými).  Na uvedené stavby 
se nám podařilo získat dotace od Ministerstva pro místní rozvoj a Ministerstva dopravy. Ve stejném 
termínu musíme obnovit  poškozenou kanalizaci  v Rekreačním a sportovním areálu,  kterou budeme 
financovat za pomoci dotace z Ministerstva pro místní rozvoj.
 

Vážení spoluobčané, 
ve dnech 10. a 11. října nás čekají volby do městského zastupitelstva, a tak jsme si dovolili do tohoto 
čísla  Raspenavského  zpravodaje  vložit  přílohu  představující  všechny  kandidátky  volebních  stran  a 
sdružení, včetně jejich volebních programů.
 
Pavel Lžičař, starosta 
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Provoz městského úřadu pro veřejnost
Pondělí7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod
Středa 7.30 – 11.30 hod    a    12.30 – 17.00 hod

Budova MěÚ je otevřena i   mimo hodiny určené pro veřejnost (úterý, čtvrtek), v době od 8.00 do 13.00 
hodin.  Protože však pracovníci  v těchto dnech absolvují  školení,  vyřizují  záležitosti  i  mimo budovu MěÚ, nebo 
zpracovávají agendu nutnou pro vydání rozhodnutí. Doporučujeme občanům přednostně využívat úředních dnů, 
případně si návštěvu s pracovníkem dohodnout předem.

V září letošního roku bylo dokončeno vybudování místního rozhlasu, proběhl zkušení provoz. Ve městě je 
umístěno 86 vysílačů. Mimo krizová hlášení se bude rozhlasem oznamovat nepřítomnost lékaře, zubaře, uzavření 
lékárny,  přerušení  dodávky  vody,  elektřiny  apod.  Dále  se  budou  rozhlasem oznamovat  různé  akce  pořádané 
městem a občanskými sdruženími působícími na území města Raspenavy. Žádáme tímto občany, aby případné  
poruchy  hlásili  na  telefonních  číslech  482360449  (p. Kasalová)  nebo  482360431  (p.  Lipenská).  Při  nahlášení 
poruchy  je  třeba  nahlásit  číslo  vysílače,  který  je  umístěn  na  krabičce  pod  ním.  Na  budově  MěÚ je  umístěn 
tzv. „Juke Box“, který po stisknutí tlačítka, přehraje poslední hlášení. Z tohoto důvodu bude omezeno zasílání sms 
zpráv do mobilních telefonů, nadále se budou, kromě výstražných zpráv, zasílat sms zprávy o omezeném provozu 
místních lékařských ordinací a místní lékárny.

V případě poruchy veřejného osvětlení volejte Městský úřad Raspenava tel. 482360446 nebo 482360431, 
nebo  pište  na  tyto   adresy:  město.raspenava@raspenava.cz,  jana.lipenska@raspenava.cz nebo 
ludvik.gondkovsky@raspenava.cz Při  nahlášení poruchy jednoho světelného bodu je  třeba nahlásit  č.  sloupu, na  
kterém je umístěna lampa  má označení RA. Toto číslo je důležité pro lepší identifikaci. 

Lžičař Pavel - starosta
telefon: 482 360 432
email: pavel.lzicar@raspenava.cz
Hanzl Jaromír – místostarosta
telefon: 725 076 524, 482 360 433
email: jaromir.hanzl@raspenava.cz
Lipenská Jana – podatelna, sociální věci, správa 
majetku
telefon: 482 360 431
email: jana.lipenska@raspenava.cz
Hrdinová Eva – vedoucí ekonomického oddělení
telefon: 482 360 440
e-mail: eva.hrdinova@raspenava.cz 
Beranová Ladislava – mzdy a poplatky
telefon: 482 360 444
e-mail: ladislava.beranova@raspenava.cz
Kožariková Věra - pokladna
telefon: 482 360 441
e-mail: vera.kozarikova@raspenava.cz
Sýkorová Ivana – fakturace, poplatky za odpady
telefon: 482 360 443
e-mail: ivana.sykorova@raspenava.cz

Ing. Gondkovský Ludvík – správa majetku, pozemky
telefon: 482 360 446
e-mail: ludvik.gondkovsky@raspenava.cz 
Bc. Nosková Soňa – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřad
telefon: 482 360 450
e-mail: sona.noskova@raspenava.cz
Horčičková Iveta – stavební úřad, životní prostředí, 
silniční správní úřád
telefon: 482 360 448
e-mail: iveta.horcickova@raspenava.cz
Kasalová Jaroslava – matrika, evidence obyvatel
telefon: 482 360 449
e-mail: jaroslava.kasalova@raspenava.cz
Čapková Radka -Městská knihovna a informační 
centrum
telefon: 482 360 447
e-mail: knihovna@raspenava.cz

Reklama  ceník                                         Žádosti o zveřejnění reklamy nebo inzerce
Celá strana - A4            600 Kč         přijímá podatelna MěÚ osobně nebo 
Polovina strany – A5    400 Kč          prostřednictvím telefonu, faxu
Čtvrtina strany – A6     250 Kč          nebo elektronické pošty.
Menší plocha 150 Kč         
Inzerce  ceník                                           Tel.: 482 360 431
Inzerát do 15 slov  50 Kč         Fax: 482 319 229
Inzerát do 30 slov              100 Kč       E-mail: mesto.raspenava@raspenava.c  z  

Raspenavský zpravodaj 3/2014                    www.raspenava.cz                                                             2

Městský rozhlas 

Kontakty na pracovníky MěÚ

Reklama a inzerce v Raspenavském zpravodaji

Poruchy veřejného osvětlení ve městě

Informace z městského úřadu 
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Raspenava 22. srpna 2014 / Společnost NOVUS 
Česko s.r.o. oslavila v srpnu 20. výročí v Čechách. 
NOVUS Česko s.r.o. je součástí německého holdingu 
EMCO  Group,  který  se  v roce  1994  rozhodl 
expandovat do České republiky, využil k tomu volné 
prostory  textilní  továrny  „Česana“  v Raspenavě 
a dal vzniknout dceřiné společnosti. 

Zaměstnanci  společnosti,  jejich  obchodní  partneři 
a pozvaní  hosté  oslavili  narozeniny  ve  stylu  garden 
party.  Program  byl  připraven  po  celý  večer  a  mezi 
hlavní  lákadla  patřil  koncert  liberecké  kapely  Těla, 
anebo světelná lasershow. 

Hosty  přivítal  majitel  holdingu  Dipl.  -  Ing.  Harald 
Müller  společně s jednateli  společnosti  NOVUS Česko 
s.r.o.  Ing.  Karlem Drapákem a  Dipl.  -  Ing.  Arminem 
Rutenbergem.  Při  příležitosti  oslav  se  rozhodl  majitel 
holdingu EMCO GROUP předat  šek  Základní  škole 
a mateřské škole v Raspenavě v hodnotě 5.000,-  € 
a stejnou  částku  obdržel  Jedličkův  ústav  v Liberci. 
Peníze  jsou  určeny  pro  vzdělávání  a  rehabilitaci 
zdravotně postižených dětí.

Novus  Česko  s.r.o.  se  z malé  výrobní  firmy  stal 
jedním  z nejstabilnějších  poskytovatelů  pracovních 
příležitostí  v regionu.  Dynamický  růst  si  vyžádal 
investice  na  výstavbu  a  rekonstrukci  výrobních  hal, 
administrativních budov, strojů a zařízení. V roce 2012 
byla společnost vyhlášena „Vstřícným zaměstnavatelem 
libereckého kraje“.

Foto: Petr Pichrt
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NOVUS oslavil 20 let 



Nový  školní  rok  nám  přinesl  velké  změny. 
Podařilo se nám přestěhovat a zprovoznit kuchyň v MŠ. 
Doposud se vařilo ve školní jídelně a obědy se dovážely 
do školky. Dnes je tomu naopak. Konečně je tedy plně 
využívána kuchyně v naší nové školce.

Druhou velkou změnou je můj odchod a nástup 
Marie Zavřelové na místo vedoucí MŠ. Do třídy kuřátek 
nastoupila nová síla.

Ráda  bych  touto  cestou  poděkovala  všem 
kolegyním za příjemně prožité roky ve školce, ať už to 
bylo  v původní  budově,  v Besedě,  nebo v nové  školce. 
Vždycky  jsme  si  vycházely  vstříc,  vzájemně  se 
doplňovaly, podporovaly a spolupracovaly na všem, co 
bylo  třeba.  Výborná spolupráce  fungovala  i  ze  strany 
vedení, proto patří díky i panu řediteli, jeho zástupci a 
paní sekretářce. 

Tak tedy pár informací z posledních akcí, které 
se děly pod mým vedením. 

Druhý ročník školky v přírodě se uskutečnil ve 
stejné  lokalitě  jako  loni  tedy  v Libošovicích.  Dětem  i 
paní učitelkám se pobyt mimo domov moc líbil, objevily 
společně krásy Českého Ráje, prošly si Údolí Plakánku, 
Rumcajsovu  stezku,  Prachovské  skály.  Nakoukli  do 
středověkých sídel, jako je třeba hrad Humprecht, Kost 
nebo Trosky.  Dětem se sice  chvílemi  trošku stýskalo, 
ale  to  k tomu  patří,  alespoň  vědí,  že  u  maminky  je 
prostě nejlíp. 

Svátek všech dětí jsme oslavili společně s dětmi 
z Domova  Raspenava,  které  nás  pozvaly  na  dobové 
tržiště. Připravili si pro nás spoustu zábavných soutěží, 
úkolů  a  závěrečná  odměna  neminula  žádného 
návštěvníka. Myslím, že spokojené tvářičky našich dětí 
se  nedají  ničím nahradit  a  jsou velkou odměnou pro 
organizátory. Děkujeme kamarádům a tetám z Domova.
Poprvé jsme slavili svátek maminek v netradičním čase. 
Spojili jsme ho se svátkem otců, který se dle kalendáře 
slaví  třetí  neděli  v červnu.  Proto  jsme  vybrali  termín 
mezi těmito dvěma svátky a besídka tak byla věnována 
maminkám  i  tatínkům.  Děti  z Berušek  a  Rybiček  si 
připravily  pásmo  básniček,  písniček  a  také 
zhudebněnou pohádku o  Šípkové  růžence.  Kuřátka a 
Žabičky  zase  pohádkový  výlet  s příběhem  o  včelích 
medvídcích Čmeldovi a  Brumdalíně. 

Červen je také měsíc výletů. Kuřátka a Rybičky 
se  vydaly  do  Železničního  muzea  ve  Frýdlantě.  Tam 
jsme  si  mohli  prohlédnout  spoustu  zajímavých  věcí, 
pomůcek a nářadí, které potřebuje správný železničář. 
Štípali  a  označovali  jsme  si  jízdenky,  vyzkoušeli  si 
vypravit  vlak  a  dokonce  jsme  se  svezli  lokomotivou. 
Krásný zážitek nejen pro kluky.

Berušky  se  vydaly  do  Lázní  Libverda  na 
kolonádu,  ochutnat  Libverdku  i  teplou  oplatku. 
Proběhnout se parkem a podívat se na zvířátka u místní 
chovatelky. Vracely se unavené, ale s úsměvem. 

Žabičky se rozjely na Frýdlantskou Rozhlednu. 
Vyšláply si s chutí kopec, pak také spoustu schodů a 
rozhlížely se po kraji. Vyzkoušely tamní hřiště, opekly si 
buřtíky  a  nakoupily  upomínkové  předměty.  Zdálo  se 
jim,  že  ještě  nejsou  nabaženi  cestováním,  proto  se 
vydaly do Frýdlantu znovu. Tentokrát na zámek. Byla 
pro ně připravena prohlídka upravená pro děti. Zážitky 
ze zbrojnice, či zámecké kuchyně si vyprávěly ještě na 
konci června. 

A  přišlo  pasování.  Z našich malých Žabáků a 
Žabiček se konečně stali velcí školáci. Klauni Bimbo a 
Bambo si  je  nejprve trochu prověřili  a vyzkoušeli,  ale 
pak už je Žabí královna mohla pasovat. 

Po letech jsme se vrátili ke sportovní školkovské 
Olympiádě.  Konala  se  každý  rok  na  zahradě  MŠ  a 
v nepříznivém počasí také ve třídách, ale nevynechal se 
jediný ročník. Až povodeň tuto tradici přerušila, protože 
s budovou MŠ odnesla nejen kroniku, hlínu na medaile, 
vlajky,  ale také vhodné prostranství  pro tuto událost. 
S novou školkou jsme si  tuto hezkou tradici  obnovili. 
Vyšlo  nám  počasí,  děti  byly  nadšené  ze  sportovních 
výkonů a medaile si odnesl každý. 

Poslední  akcí  pro  budoucí  školáky  byla 
Rozlučková  noc  s MŠ.  Soutěže,  tancování,  blbnutí 
s kouzelníkem,  nebo třeba  malování  na  obličej.  To  je 
náplní celého odpoledne. Nedílnou součástí je opékání 
buřtíků a hlavně stezka odvahy. Před spaním ještě malý 
ohňostroj a už hurá do spacáků. Ráno dortík k snídani 
na rozloučenou a pak už jen NASHLEDANOU. 

Já se s Vámi tedy loučím a přeji hezké dny

Za MŠ Vendula Davidová

Většina lidí si asi myslí, že myslivci v létě jen 
loví, protože se o zvěř nemusí starat. Opak je však 
pravdou, neboť se opravují myslivecká zařízení a jak 
již jsem se zmiňoval v minulém čísle Raspenavského 
zpravodaje,  srnčí  zvěř  přikrmujeme  od  letošního 
roku  celoročně,  protože  dostatek  potravy,  hlavně 
ovsa,  má  kladný  vliv  na  rozmnožování  této  zvěře. 
Mnozí  myslivci  připravují  i  letninu,  tj.  sušené 
letorosty  stromů,  hlavně  ovocných  nebo  kopřivy. 
V červenci  a  srpnu  hlídali  členové  myslivecké 

skupiny Honebního společenstva 
Raspenava  lány  s obilím  a 
hrachem,  aby  na  nich  divočáci 
v době  zrání  těchto  plodin 
nedělali škody.

Mgr.  Jaroslav  Černý,  člen 
myslivecké  skupiny  HS 
Raspenava
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Hola školka volá!

Co dělají myslivci v létě?



Mistrovská  sezona  2013/2014  nebyla  pro 
družstva našeho oddílu příliš úspěšná. Dá se říci, že 
jedinou  světlou  výjimkou  bylo  družstvo  žen,  které 
bez ztráty jediného bodu suverénně vyhrálo oblastní 
přebor  a  tím  si  vybojovalo  přímý  postup  do  nově 
zavedené  II.  ligy.  Družstvo  pod  vedením  trenéra 
Oldřicha  Kobera  a  vedoucí  Petry  Novotné  udělalo, 
díky poctivé tréninkové přípravě, velký herní pokrok 
a tak pevně věříme tomu, že si stejně dobře povede i 
ve vyšší soutěži.

Naopak zklamáním byly v jarní části výkony 
mužů ve II. lize. Družstvo se ve většině utkání trápilo 
především  v útočné  fázi  a  nedokázalo  se  střelecky 
více  prosazovat.  To mělo za následek, že přímo na 
hřišti vybojovalo pouhých pět bodů za dvě výhry a 
jednu  remízu.  Další  dva  body  pak  nám  byly 
dodatečně uděleny za kontumačně vyhrané utkání. 
Po přepočtu jsme pak se ziskem 16 bodů skončili na 
konečném  10.  místě  druholigové  tabulky.  Několik 
kontumačních  výsledků  tak  hodně  ovlivnilo  závěr 
celé soutěže, ve které se družstvo nakonec oficiálně 
udrželo.  Předvedené  výkony  a  přístup  hráčů  však 
vedení  oddílu  nepřesvědčily  o  tom,  že  by  družstvo 
mělo v soutěži pokračovat a tak budou  muži v příští 
sezoně účinkovat v oblastním přeboru.

V konečném  pořadí  si  v oblastním  přeboru 
pohoršilo i B družstvo mužů, které bylo po podzimní 
části na 2. místě. Na jaře ztratilo několikrát zbytečně 
body se slabšími soupeři, a proto kleslo na konečné 
4. místo. 

Družstvo  dorostenců  sice  skončilo 
v oblastním přeboru  na  3.  místě,  ale  pouze  ze  tří 
účastníků.  V jarní  části  však  sehrálo  pouze  dvě 
utkání, ve kterých dvakrát remizovalo. Další utkání 
už jsme nemohli pro nedostatek hráčů sehrát.

Ještě  hůře  však  dopadlo  družstvo 
dorostenek, které bylo po podzimní části na pěkném 
2.  místě  tabulky.  Bohužel  během zimní  přestávky 
přestalo několik děvčat chodit na tréninky, ztratilo o 
házenou  zájem,  a  proto  jsme  museli  družstvo  ze 
soutěže odhlásit!

V soutěži  jsme  měli  také  mladší  žákyně.  U 
tohoto  družstva  se  bohužel  nekonal  očekávaný 
vzestup výkonnosti, a proto skončilo až na celkovém 
4. místě z pěti účastníků.

Mimo  soutěž  hrálo  také  družstvo  mladších 
žáků, které ovšem muselo být, pro malý počet hráčů, 
na jednotlivých turnajích doplňováno staršími žáky.

Nejlepším  našim  mládežnickým  družstvem 
v mistrovských soutěžích tak bylo družstvo starších 
žáků, které skončilo na 3. místě ze šesti účastníků.

Musíme  si  přiznat,  že  výkonnost  našich, 
především mládežnických družstev, začíná  klesat
 a pomalu ztrácíme krok s těmi nejlepšími v oblasti 
(Most, Žatec, Litvínov). Příčin je několik. Především je 
to nedostatek hráčů a to hlavně u družstev mladších 
a  starších  žáků.  Dále  pak  značné  vzdálenosti  od 
našich soupeřů, které nás omezují v tom, abychom 
mohli sehrát více utkání i mimo mistrovské soutěže 
(halové poháry, přátelská utkání). V neposlední řadě 

je  to  ovšem i  přístup  jednotlivých  hráčů  a  hráček 
k přípravě a k tréninkům, na kterých nejsou ochotni 
na sobě řádně pracovat tak, aby přišlo a hlavně bylo 
vidět určité zlepšení v jejich výkonnosti.

Druhý víkend  měsíce srpna byl ve znamení 
již tradičních turnajů, které uspořádal náš oddíl. Za 
účasti  5  družstev  se  v sobotu  9.  8.  uskutečnil  již 
18. ročník  turnaje  mužů  Memoriálu  Vladislava 
Kobery.  V něm zvítězilo  prvoligové  družstvo  Sokola 
Podlázky.  Na  dalších místech se  umístila  družstva 
v tomto  pořadí:  2.  Jiskra  Raspenava  A,  3.  Jiskra 
Hejnice,  4. Jiskra Raspenava B a 5.  Fópá Hejnice. 
Hrálo se za krásného slunečného počasí a k vidění 
byla  velmi  zajímavá  utkání.  Všechna  zúčastněná 
družstva obdržela od pořadatelů  pěkné ceny, které 
věnoval oddíl národní házené a rodina Koberova.   

K zajímavé  konfrontaci  mezi  handballem  a 
naší národní házenou došlo pak v sobotu v podvečer, 
kdy k nám zavítali házenkáři HSV Weinbohla z SRN. 
Po dost složitém seznámení s pravidly naši házené se 
uskutečnilo přátelské utkání německých házenkářů 
s výběrem  hráčů  našeho  oddílu,  ve  kterém  jsme 
zvítězili 14:7. Ve druhém utkání, které se pak hrálo 
podle  pravidel  handballu  jsme  s německými 
házenkáři remizovali 9:9.

V neděli  10.  8.  proběhl  na našem hřišti  již 
4. ročník turnaje  starých gard mužů. O tom, že si 
tento náš turnaj získává pomalu ale jistě stále větší 
oblibu,  svědčí  účast  bývalých  ligových  hráčů 
z Dobrušky a z Krčína. Tato družstva v turnaji pak 
ještě doplnila stará garda Nového Města pod Smrkem 
a  dvě  družstva  našich  starších  pánů.  Vítězem 
turnaje,  který  měl  poměrně  slušnou  úroveň,  se 
k naší  velké  radosti  stalo  naše  A  družstvo,  před 
Sokolem  Krčín  a  Sokolem  Dobruška.  Na  dalších 
místech  pak  skončila  družstva  Nového  Města  a 
našeho béčka.

Náš  oddíl  se  již  pilně  připravuje  na  novou 
sezónu, ve které by chtěl dosáhnout daleko lepších 
výsledků  než  v té  minulé.  V druhé  lize  nás  bude 
tentokrát  zastupovat  družstvo  žen,  které  si  vyšší 
soutěž, než je oblastní přebor, zahraje po dlouhých 
37  letech.  Naposledy  hrálo  naše  družstvo  žen 
v sezoně  1976/77  dokonce  I.  ligu,  ze  které  ovšem 
záhy sestoupilo.

Ostatní  naše  družstva,  muži  A  +  B,  starší 
žáci, starší žákyně a mladší žákyně, budou startovat 
v oblastním přeboru. Především u družstva mužů se 
předpokládá,  že  tuto  soutěž  vyhraje  a  znovu  tak 
postoupí do II. ligy.

Oddíl  národní  házené  by  rád  mezi  sebou 
přivítal  další  mladé  zájemce  o  tuto  naší  původní 
českou hru, hlavně chlapce a dívky ročníků narození 
2004 – 2008.

Další  informace  o  činnosti  našeho  oddílu 
najdete  na  našich  webových  stránkách 
www.nhraspenava.cz!!

Za  oddíl  národní  házené  Jiskra  Raspenava,  o.  s. 
Vladislav Kobera, jednatel 
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Milí  čtenáři  zpravodaje,  také vám prázdninové 
měsíce uběhly nějak rychleji, než jiné? Nám v CM ano. 
V září dětem začíná nový školní rok a tím i povinnosti a 
starosti,  nejenom pro ně. Přeji  všem školákům hodně 
úspěchů a dětem, které jdou poprvé do školky, ať se jim 
tam líbí. 

Centrum  Mateřídouška  v červenci  uspořádalo 
pro rodiče s dětmi „Indiánský tábor“ na téma „Čas být 
spolu = prázdniny, zdravý životní styl v rámci kampaně 
Křídla  a  kořeny  naší  rodiny.  Název  kampaně  vychází 
z parafráze citátu „Děti by měly dostat od svých rodičů 
dvě věci:  kořeny a křídla“  (Johann Wolfgang Goethe). 
Kořeny  směřují  do  minulosti  k našim  prarodičům 
(předkům) a křídla upozorňují na zodpovědnost, která 
zavazuje  každého,  kdo  přijímá  úkol  rodičovství. 
Indiánský týden byl pohodový,  plný zážitků, soutěží a 

výletů.
V září  se  v CM  rozběhne  pravidelný  program. 

Díky podpořenému projektu MPSV Aktivizační zařízení 
pro rodiny s dětmi si můžeme dovolit pozvat uznávané 
odborníky. 15. 10. 2014 v 16:30 h v CM má Mgr. Igor 
Pavelčák  interaktivní  besedu  na  téma  „Práce  se 
stresem.“ 

 3.  10.  2014  v 17:00  hodin  přednáší  Radka 
Kyselová  o  tom  „Jak  zavčas  rozpoznat  rizika  poruch 
učení předškoláků a mladších školáků“.

Od  září  každé  úterý  od  9:30  h  budou  v  CM 
odborné přednášky.

Sledujte náš program na 
www.materidouska.info

Eva  Machková,  předsedkyně  sdružení  Centra  
Mateřídouška v Hejnicích

V lidových zvycích se v minulosti obrážel lidský 
život. Čím více zvyků se k určité události nebo určitému 
období  vázalo,  tím  byly  událost  nebo  období 
významnější.  Jedněmi  z nejdůležitějších  byly  žně.  Ty 
byly  považovány  za  svatý  čas.  Svátečním  byl  jejich 
začátek  a slavností byl jejich konec. O jejich významu 
svědčí tato říkanka:

Sedlákovy drží nouzi v dáli.
Cti sedláka, cti chléb.

A urážej opovržlivě sedlákovy ruce,
odhazuj chléb s hněvem a ostudou,
nezasloužíš si více denního chleba.

Sedlákovy žně drží nouzi v dáli!

Žně  byly  oslavovány  děkovnou  slavností,  čili 
slavností,  kterou se  děkovalo  bohu za  dobrou úrodu. 
Sedlákům zase bylo děkováno za práci  a námahu na 
polích a ve stodolách. Žně byly opředeny řadou zvyků a 
pověstí.  Bohužel,  v průběhu  času  bylo  mnoho  z nich 
zapomenuto, protože se svět stal střízlivým. Jedním ze 
zapomenutých zvyků byla „žitná kmotra“, což byla bíle 
oděná laskavá stará paní, která ochraňovala obilí. Děti 
byly varovány průpovídkou:  „Žitná kmotra jde obilím. 
Kdo pošlape klasy, toho vezme s sebou!“ Byla nazývána 
také  polednicí,  protože  se  objevovala  během  polední 
přestávky a vykonávala polní práci. 

Také  „obilný muž“  tropil  své  neplechy.  Nepřál 

lidem žně a vytvářel na obilných polích pěšiny, aby se 
obilí  špatně  sekalo.  Jemu příbuzný byl  dávný „obilný 
bůh“ nebo také „Starý“, jak se říkalo poslednímu snopu. 
Kdo ho posekal, musel ho zachovat, protože s ním byl 
spojen  pozoruhodný  zvyk,  zvaný  šotek,  při  němž  se 
zpívala píseň, končící slovy „sečeme šotka“. Šotkem byla 
míněna  bytost,  která  lidem  pomáhala  v domě  a  při 
žních. Věřilo se, že zrno posledního snopu má zvláštní 
léčivou  sílu,  a  proto  bylo  mláceno,  mleto  a  pečeno 
odděleně. Zvyk jíst chléb z posledního snopu jako léčivý 
byl  široko  daleko  rozšířený.  Poslední  den  žní  byl 
označován jako „Poslední kohout“ nebo „Žňový kohout“, 
kterým měl být skutečný kohout, jenž při žních pobíhal 
po polích,  až  byl  chycen s posledním snopem, což  se 
stalo taškařicí čeledínů a děveček. Jednalo se vlastně o 
dožínky, s nimiž byl spjat i žňový věnec, ve kterém visel 
pozlacený kohout ze dřeva nebo lepenky, jehož krk byl 
ozdoben řetězem z pestrých  vaječných  skořápek.  Jiný 
zvyk byl spojen s vázáním. Kdo se nechal o žních vidět 
na poli, byl svázán stébly a musel se vykoupit penězi. 
Během  svazování  říkali  žnec  nebo  žnečka  říkadlo. 
Vyvrcholením dožínek a zároveň jejich ukončením byly 
žňové hody. Podávala se vepřová a k ní  pivo a žitná.  
Závěr  tvořily  drobenkový  nebo  makový  žňový  koláč  a 
káva, což byla žitovka, vyrobená z praženého žita.  

Podle Friedländer Heimatbrief, srpen 1957

Mgr. J. Černý, kronikář
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Dne 14.  června 2014 v  14:00 hod jsme se 
sešli  před  kostelem  Nanebevzetí  Panny  Marie. 
Bohužel  začalo  pršet,  proto  jsme  museli  chvíli 
počkat,  než  se  počasí  umoudří,  abychom  mohli 
vyrazit slavnostně požehnat obnovená Boží muka. Za 
zpěvu a nesení korouhve jsme dorazili do Dvořákova 
k božím mukám,  kde  už  skupinka lidí  čekala,  než 
průvod dorazí. Fotoaparáty a mobily cvakaly, bylo co 
fotit,  přeci  jen takový průvod se nevidí  každý den. 
Byla to prostě nádhera. 

Dokonce nám počasí začalo přát a vykouklo 
sluníčko,  proto  už  nic  nebránilo,  aby  místní  pan 
farář  R.  D.  Pavel  Andrš,  požehnal  Boží  muka.  Po 
vysvěcení nám na kytaru zahrál Honza Vopařil své 
písničky.  Následoval  přípitek  a  malé  občerstvení. 

Všichni  měli  dobrou  náladu  a  pohodově  se  bavili, 
prostě atmosféra byla doslova boží. U jedné z tří lip je 
umístěna schránka, kde najdete sešit na přáníčka, 
který už má první listy zaplněn krásnými zápisy.  

Během  pár  dnů  byla  Boží  muka  U  tří  lip 
zaregistrována  pro  hru  „geocasching“ 
(http://www.geocaching.com/),  kde  je  umístěn  i 
tzv. logbook,  který  musíte  „vypátrat“.  Pokud  máte 
rádi  turistiku nebo jen rádi  chodíte  na procházky, 
určitě hru vyzkoušejte. 

Mám radost, že dlouhá desetiletí zapomenutá 
Boží  muka,  se  stala  vyhledávanou  turistickou 
památkou.  Všem  děkuji  za  krásné  sobotní 
odpoledne. 

Václav Odehnal

24. května se kroužek Zálesák zúčastnil pod 
vedením Míly a Jardy Černých okresního kola dětské 
myslivecké soutěže Zlatá srnčí trofej, které pořádalo 
Myslivecké sdružení Hlubočice Pěnčín na své chatě 
Kateřinka ve Vlastibořicích. Vedoucí kroužku byli i 
jedněmi ze zkoušejících.

Soutěžilo  se  na  stezce,  kde  děti  poznávaly 
různé druhy zvěře,  byliny a dřeviny,  a kde musely 
např.  prokázat  znalosti  ochrany  přírody  a  první 
zdravotnické pomoci. Dále soutěžily v testu, střelbě 
ze vzduchovky a luku a ve výtvarné činnosti.

Ve  výrobcích  přinesených  z  domova,  které 
představovaly modely různých mysliveckých zařízení 
nebo např. ptačí budky, či krmítka, obsadili prvá tři 
místa naše  děti,  a  to  1.  Monika Koberová,  2.  Kim 
Wuová  a  3.  Vojtěch  Kvapil.  Ve  výkresech 
s mysliveckou  a  přírodovědnou  tématikou, 
přinesených  rovněž  z domova,  zvítězila  další  naše 
členka Sára Orobatorová. Ve výkresech, vytvořených 
během  soutěže,  skončila  v kategorii  mladších  Kim 
Wuová  na 2.  místě  a  mezi  staršími  se  na prvních 
třech  místech  umístily  opět  naše  děti-  1.  Vojtěch 

Šimek,  2.  Tomáš  Štětina  a  3.  Vojtěch  Kvapil. 
Ve střelbě  ze  vzduchovky  a  luku  vyhrála  kategorii 
starších Monika Koberová a třetí  byl  další  Zálesák 
Ondřej Šimek. 

V hlavní soutěži jsme již tak úspěšní nebyli. 
A to zvláště v porovnání s loňským rokem, kdy jsme 
ve starší kategorii obsadili prvá tři místa. Letos jsme 
se  na  stupních  vítězů  umístili  pouze  v  mladší 
kategorii,  a  to  Magdalénou Černou,  která  skončila 
třetí.

Závěrem bych chtěl poděkovat třem rodičům, 
kteří se postarali o dopravu dětí, a to paní Ing. Haně 
Kučerové  a  pánům  Josefu  Štětinovi  a  Petru 
Chocholoušovi.

Mgr.  J.  Černý,  vedoucí 
kroužku
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Drůbež Červený Hrádek,firma Dráb,oznamuje svým zákazníkům,že opět prodává 
slepičky  snáškových plemen Lohmann hnědý,Tetra hnědá a Dominant–černý, 
modrý, žlutý, kropenatý a bílý. Stáří : 15-20 týdnů.   Cena  149 -180,- Kč/ ks dle 

stáří. Neprodáváme malé kuřice, ale téměř dospělé slepičky pouze  našeho chovu !

Prodej se uskuteční:  
 12. října 2014

Raspenava  –   u Městského úřadu     -   14.30 hod.

Při prodeji slepiček-výkup králičích kožek-cena dle poptávky

Případné bližší informace : Po-Pá 9.00-16.00hod, 

tel. 601576270, 606550204, 728605840  

Vážení občané Raspenavy a okolí, 
3. čtvrtletí bylo z pohledu policie prozatím 

obdobím s největším počtem případů. Od počátku 
prázdnin  jsme  zaznamenali  téměř  50  %  nárůst 
trestné  činnosti.  Znovu  převládala  majetková 
trestná  činnost  (70  %),  přibyly  případy  násilné 
trestné činnosti, výživného a v oblasti OPL. Zjištěn 
byl  i  případ  pohlavního  zneužívání.  Vybírám 
některé z událostí:

Ještě  před  začátkem  léta  nastoupila  do 
nového zaměstnání mladá pracovnice. Zřejmě se jí 
nepozdávala dohodnutá mzda, a tak si za necelý 
měsíc „přilepšila“ o více než 7.000 Kč. Za přečin 
zpronevěry jí nyní hrozí až dva roky vězení. 

Koncem  června  mladá  žena  nezvládla 
řešení  svých  životních  problémů,  násilím  se 
dostala do obydlí  jiného a způsobila tam škodu 
přes 15.000 Kč. Za přečiny porušování domovní 
svobody a poškozování cizí věci jí nyní hrozí trest 
odnětí svobody až ve výši tří let. 

V polovině července násilník přepadl jiného 
muže v jeho obydlí, a když nechtěl provést, co po 
něm žádal, několikrát ho udeřil mačetou, pěstmi, 
kopal ho a způsobil mu tak mnohačetná poranění. 
Za to mu nyní hrozí až čtyři roky vězení. Trestně 
stíhán je na svobodě.

Hory kdysi bývaly místem, kde bylo možné 
potkat kromě zvěře většinou jen dobré lidi. Dnes 
už  ani  Jizerky  nejsou  uchráněny  od  zlodějů. 
V době  nedávné  došlo  ke  krádežím  fotopastí, 
stavebního  materiálu  od  nádrže  u  Šetnerky, 
vloupání do kiosku a dokonce zde bylo nalezeno 
shořelé auto použité k loupežnému přepadení na 
druhé straně hor. V létě pak nenechavec odcizil i 
baterky  z přenosných  semaforů,  které  kyvadlově 
řídily dopravu v místě prováděných prací. 

Přepadení v Klášterní ulici
Ještě ve druhém čtvrtletí, ale již krátce po 

uzávěrce předešlého zpravodaje, došlo k přepadení 
herny  v Klášterní  ulici.  Jde  stále  o  otevřený 
případ, proto není možné se k němu vyjadřovat. 
Rád bych jen uvedl, že v médiích se objevila řada 
zpráv, které však zejména v okolnostech objasnění 
případu  popisovaly  události  nepravdivě.  Takové 
informace  rozhodně  nepocházely  z našeho 
oddělení.  

Stejně  tak  nebyl  skončen  případ  pokusu 
vraždy z počátku tohoto roku, proto lze jen uvést, 
že oba případy spolu nemají žádnou souvislost a 
obviněný z prvního skutku je stíhán vazebně. 

Dopravní situace
K dopravní  situaci  v naší  oblasti  už  toho 

bylo řečeno a napsáno mnoho a téměř každý s ní 
má i  osobní  zkušenost  od uzavírky v Raspenavě 
přes rozbité vozovky na Nové Město, tankodrom do 
Hajniště až po kyvadlovou dopravu v Oldřichově. 
Po celé prázdniny se na nás obracela řada občanů 
s dotazy, proč jsme tu kterou ulici uzavřeli, proč 
nezřídíme jednosměrný provoz, nenařídíme opravu 
na Hajniště apod. Opakovaně jsme sdělovali, že to 
není v  kompetenci Policie ČR stejně jako dopravní 
značení.  Je  zřejmé,  že  situace  je  velmi  složitá, 
vyvolává spoustu emocí, ale nemá řešení, které by 
se  zamlouvalo  všem.  Úlevu  tak  přinese  až 
dokončení  všech  prací  a  zprůjezdnění  hlavních 
tras.  Do  té  doby  je 
dobré  vyzbrojit  se 
trpělivostí,  zdravým 
rozumem a tolerancí. 

Milan Porubský, 
policista OOP Hejnice
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Reklama

Zpráva Policie České republiky, obvodní oddělení Hejnice
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Sbírka pro potřebné...



Programové prohlášení Sdružení občanů Raspenavy
Člověku je dobře tam, kde kromě spolehlivých služeb a infrastruktury vnímá i zdravé vztahy 

mezi lidmi, kde funguje komunikace na všech úrovních i kde se lidé rádi setkávají. V době nedávno 
minulé postihla nejen naší obec přírodní katastrofa v podobě povodně. Všichni si přejeme, aby bylo vše 
opraveno,  řádně fungovalo ku prospěchu všech lidí v obci.

 

Co je náš cíl:

1. Podpora dalších projektů na obnovu obce z republikových, ale i evropských fondů. 

2. Pokusit se o zřízení pediatrické ordinace v obci. 

3. Pokusit se o větší spolupráci s policií ČR o eliminaci drobné kriminality, ale také o daleko větší 
dohled na bezpečný provoz na všech komunikacích ve městě. 

4. Další cíle vyplynou z běžného života a chodu města. 
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Volební strana č. 1



Vážení spoluobčané,
sdružení  nezávislých  kandidátů  „Za  obnovu  obce“ (vylosované  číslo:  2)  se  uchází  o  vaši  podporu 

v komunálních volbách, které se konají ve dnech 10. a 11. října 2014.

Nejdříve si dovolujeme předložit účet za minulé volební období. 

Podařilo se:

• zrealizovat výstavbu městské splaškové kanalizace,
• zrealizovat obnovu komunikací včetně propustků a dešťové kanalizace,
• zrealizovat obnovu mostů a lávek,
• vybudovat výstražný informační systém společný pro celé Frýdlantsko,
• vybudovat novou mateřskou školu,
• obnovit činnost městské knihovny v náhradních prostorech,
• zahájit jednání vedoucí k obnově krajinného rázu – zpracovává se studie tzv. protipovodňových opatření,
• podporovat  rozvoj  volnočasových  aktivit  dětí  a  mládeže,  spolkové  činnosti  a  sportovních organizací  ve 

městě, pomocí možnosti využívání obecního majetku (sportovní a kulturní zařízení). V průběhu uplynulého 
volebního období byla také zrekonstruována tělocvična v ZŠ, provedena výměna oken na hale, sportovci 
sportovních organizací s působností v našem městě mohli užívat sportoviště bezúplatně,

• nadále prosazovat rozpočtově odpovědnou politiku města. Město v uplynulém období vynaložilo na 
-odstranění povodňových škod 36 mil. Kč,
-pronájem lávek (5 ks) 1,5 mil. Kč    

obnovu majetku města poškozeného povodní v r. 2010:
-bytové a nebytové prostory - 13,000 mil. Kč
-výstavba mateřské školy -     89,013 mil. Kč
-obnova 11 lávek a 4 mostů – 74,361 mil. Kč
-obnova komunikací -           174,869 mil. Kč

obnovu majetku města poškozeného záplavou v r. 2013:
-obnova komunikací, propusků a odvodnění – 13 mil. Kč

výstavbu splaškové kanalizace 365,838 mil. Kč. 
 

Všechny akce byly provedeny za pomoci dotací, či finančních příspěvků. Spoluúčast města činila na 
• obnovu majetku poškozeného povodní v r. 2010 9 mil. Kč, 

• obnovu majetku poškozeného zátopou v r. 2013 10 – 30% z celkových nákladů,

• na kanalizaci 15 % z celkových nákladů + 50 mil. Kč (budoucí příjmy obce).

K poslednímu srpnu letošního roku vykazujeme pouze zůstatek nesplaceného úvěru ve výši 42,411 mil. Kč (jedná 
se již pouze o půjčku od státu na výstavbu kanalizace splatnou do 10 let).  
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Volební strana č. 2



Nepodařilo se zcela: 

*Realizovat obnovu vodovodní sítě včetně dokončení vodovodních řadů v zátopových územích města. Byl realizován 
vodovodní řad v zátopovém území ul. Luhová (u mateřské školy).

*Prosadit vyčištění koryta řeky Smědé, včetně obnovy opěrných zdí. Zbývá několik míst k vyčištění, zůstávají opěrné 
zdi, které budou obnoveny při obnově komunikací ve správě KSS LK v roce 2015. 

Zdůrazňujeme, že podstatná část našeho volebního programu pro období 2010 - 2014  byla zrealizována za 
podpory  členů  zastupitelstva  města  z  ostatních  politických  stran,  neboť  všechny  zastupitele  spojoval  zájem o 
obnovu města zdecimovaného povodní v roce 2010. Navíc i v tomto volebním období nebylo zastupitelstvo města 
rozděleno žádnými účelovými „koaličními“ ani „opozičními“ dohodami a zastupitelé města pracovali a řešili obecní 
záležitosti společně, snažíc se prospět městu a jeho občanům. 

VOLEBNÍ PROGRAM PRO OBDOBÍ 2014 – 2018,

se kterým sdružení nezávislých kandidátů vstupuje do voleb místního zastupitelstva:

• Zajistit zpracování nového územního plánu.

• Dokončit  a  prosadit  k realizaci  projekt  řešící obnovu  krajinného  rázu  (realizovat  opatření  vedoucí 
k zadržování vody v krajině – obnova mezí, potoků atd.)

• Realizovat výstavbu dětských hřišť.

• Pokračovat v realizaci obnovy komunikací (a chodníků) nepoškozených povodní. 

• Pokračovat v realizaci doplnění vodovodní sítě včetně dokončení vodovodních řadů v zátopových územích 
města.

• Obnovit aleje podél cest, společně s obyvateli vyřešit obnovu zeleně jednotlivých ulic města.

• Připravit  dokumentaci  pro  rozšíření  bytového  fondu  (především  o  tzv.  startovací  byty)  pomocí  nové 
výstavby, a to za pomoci státních dotací. 

• Realizovat rekonstrukci sportovně rekreačního areálu.

• Dokončit  rekonstrukci  České  besedy  (přízemí  budovy)  na  víceúčelový  kulturní  dům s  ubytováním pro 
sportovce a návštěvníky města.

• Pokračovat ve spolupráci se zaměstnanci školy, uplatňovat vliv obce na zkvalitnění výuky a pomáhat při 
rozšiřování mimoškolní činnosti. 

• Pokračovat  v  podpoře  rozvoje  volnočasových  aktivit  dětí  a  mládeže,  v podpoře  spolkové  činnosti  a 
sportovních  organizací  ve  městě,  pomocí  možnosti  využívání  obecního  majetku  (sportovní  a  kulturní  
zařízení) a nadále těmto pomáhat při získávání finančních prostředků z EU na jejich činnost.

• Nadále  rozvíjet  přeshraniční  spolupráci  s   partnerskými  městy  Bischofswerdou  a  Gryfówem  Slaski, 
podporou kontaktů mezi občany, občanskými sdruženími, školami a školní mládeží.

• Dokončit zahájené změny v organizačním uspořádání městského úřadu.

• Nadále prosazovat rozpočtově odpovědnou politiku města.

Vážení spoluobčané, 

obnova  městského  majetku  po  povodni  v r.  2010  byla  ukončena.  Rozpracovaná  zůstává  obnova  zátopou 
poškozeného majetku v r. 2013 (bude dokončena do konce r. 2014) a obnova komunikace ve správě KSS LK, která 
bude dokončena na podzim r. 2015. Ve volebním období 2014 – 2018 bychom chtěli zahájit činnosti potřebné 
k rozvoji  města a zvýšení  ochrany majetku města i  jeho obyvatel  především před zátopou (nový územní  plán, 
obnovu  krajinného  rázu).  Rekonstrukcí  Sportovně  rekreačního  areálu  a  České  besedy  bychom  chtěli  zvýšit 
turistický ruch ve městě. V neposlední řadě chceme napomoci zlepšení vzhledu města a jeho okolí, a především ve 
zlepšení podmínek k životu v našem městě.

Předkládáme vám volební program sestavený pouze z konkrétních úkolů. I nadále platí, že chceme udržet 
veřejné  osvětlení  svítící  celou  noc,  nezvyšovat  poplatky  za  likvidaci  odpadů,  udržet  výši  nájemného  apod. 
Neslibujeme neuskutečnitelné a jsme samozřejmě připraveni náš program, v případě volebního úspěchu, realizovat 
a nést za něj odpovědnost.
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Volební strana č. 2 (pokračování)



Vážení spoluobčané,

naši zastupitelé a členové výborů i v uplynulém volebním období podporovali návrhy na zlepšení 
sociální situace, podíleli se na návrzích na přímou i nepřímou podporu (dotaci) v oblastech zdravotní,  
školské  i  sportovní  a  plně  je  svými  hlasy  podporovali.  Mnoha občanům města  byli  nápomocni  při 
vyřizování jejich podnětů a žádostí.

V  novém  volebním  období  2014  –  2018,  budeme-li  mít  i  nadále  Vaši  podporu,  chceme 
pokračovat v práci pro občany a pro další rozvoj města.

Budeme usilovat zejména o:

• posílení veřejné kontroly hospodaření města

• zefektivnění a další přibližování výkonu veřené správy občanům

• prosazení nezbytných, skutečně účinných preventivních kroků k omezení rizik následků 
živelních pohrom

• dokončení obnovení infrastruktury poškozené povodní

• další zkvalitňování parkovacích ploch a veřejné zeleně

• podporu malého a středního podnikání jako záruku práce i služeb pro naše občany

• zajištění bytů pro mladé rodiny a sociálně potřebné občany

• zachování sítě stávajících zdravotnických, sociálních služeb

• podpora zájmové činnosti v kultuře a sportu

Více se o našem volebním programu dozvíte z letáku, který do každé domácnosti doručí Česká 
pošta. Náš volební program jsme připravili jako otevřený a budeme jej doplňovat a prosazovat dle vašich 
připomínek a potřeb.

Volte  kandidátku  KSČM  a  nezávislí  kandidáti  –  máte  záruku,  že  zvolení  kandidáti  budou 
opravdu pracovat pro vás a ne jen sbírat čárky za účast!

Kandidáti KSČM a nezávislí kandidáti

Raspenavský zpravodaj 3/2014                     www.raspenava.cz 13

Volební strana č. 3



Tato strana nevyužila možnost prezentovat se v tomto vydání Raspenavského zpravodaje.
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Volební strana č. 4



Programové prohlášení nezávislých kandidátů „Pro rozvoj města“ (č. 5)

Ve spolupráci s ostatními politickými stranami a sdruženími chceme ve volebním období 2014 – 2018 prosadit: 

1. Dokončení obnovy infrastruktury ve městě (vybudování chodníků u obnovených komunikací).

2. Vybudování alespoň jednoho dětského hřiště.

3. Vybudování systému informačních tabulí (označení významných cílů).

4. Rekonstrukci Rekreačního areálu, budovy Městského úřadu a dokončení rekonstrukce České besedy.

5. Pokračovat ve spolupráci s občanskými sdruženími v uspořádávání kulturních a sportovních akcí.

6. Nadále rozvíjet přeshraniční spolupráci s partnerskými městy.

7. Zřídit naučnou stezku s vyhlídkou na Vápenném vrchu.

8. Pořízení nového územního plánu.
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Volební strana č. 5
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